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Abstract

        
Basing on two own cases with acute signs of increased obstructive intracranial pressure the problem of early diagnosis of colloid cysts of the third ventricle is discussed with special reference to case reports in the literature. In the absence of typical clinical signs and symptoms, there are acute and chronic constellations of signs and symptoms that point to a suspicion of an obstruction of liquor flow by a colloid cyst. It is explained which importance CT and MR assume in the diagnosis of these benign tumours that present a very varied neurological pattern. Special reference is made to the presentation of neuroradiological differential diagnoses and the application of specific examination methods, such as tomography in very thin layers and allowing some time to elapse after contrast medium administration has been effected.


      
        
Zusammenfassung

        
Ausgehend von 2 eigene FälIen mit akuten Einklemmungserscheinungen wird das Problem der frühzeitigen Diagnose von Kolloidzysten des 3. Ventrikels unter besonderer Berücksichtigung der in der Literatur veröffentlichten Fälle erörtert. Bei Fehlen einer typischen klinischen Symptomatik gibt es akute und chronische Symptomkonstellationen, die den Verdacht auf eine Liquorabflußbehinderung durch eine Kolloidzyste nahelegen. Es wird dargelegt, welche Bedeutung CT und NMR bei der Diagnose dieser benignen Tumoren haben, die neuroradiologisch ein sehr vielfältiges Bild bieten. Besondere Berücksichtigung findet die Darstellung neuroradiologischer Differentialdiagnosen und die Anwendung spezieller Untersuchungsverfahren, wie z. B. enge Schichtführung und KontrastmitteIspätaufnahmen.
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